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PM 2007:166 RI (Dnr 006-264/2007) 
 
Eurocities årsmöte 2009 
 
 

Borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 
1. Staden ansöker om värdskapet för Eurocities årsmöte 2009. 
2. Finansiering om max 3,5 mnkr sker inom kommunfullmäktige m.m.  

 
 

 
Föredragande borgarrådet Kristina Axén Olin anför följande. 

 
Ärendet 

 
Stockholms stad är sedan 2004 representerat i styrelsen till Eurocities som är en or-
ganisation för de stora städerna i Europa. Vid Eurocities årsmöte i november 2007 i 
Gdansk avgörs vilken stad som får stå värd för årsmötet 2009. Stockholm har möj-
lighet att kandidera som värdstad för årsmötet 2009. Eurocities årsmöte i november 
2009 sammanfaller med Sveriges ordförandeskap i EU. 

Kostnaden för staden att anordna årsmötet beräknas uppgå till 3,5 mnkr. Denna 
kosnad minskar med ca 1,0 mnkr om sponsring erhålles. 

 
Beredning 

 
Ärendet har beretts av stadsledningskontoret 

Stadsledningskontoret anser att Stockholm är en aktiv huvudstad i EU-arbetet och 
att ta ansvar för värdskapet skulle förtydliga och förstärka vårt engagemang.  

 
Mina synpunkter 

 
Stockholms stad har varit medlem i Eurocities sedan Sverige gick med i EU 1995. 
Staden har varit en aktiv medlem och är sedan 2004 representerad i styrelsen och 
kandiderar för omval vid årsmötet 2007.  
Eurocities är en organisation för större städer i Europa - städer med fler än 250.000 
invånare och över 80 procent av dessa städer är med i Eurocities. De flesta av Euro-
pas huvudstäder är också medlemmar i organisationen. 

Vid årsmötet i Gdansk i november 2007 kommer beslut att tas om vilken stad som 
ska få vara värdstad för årsmötet 2009. Sverige kommer att vara ordförande i EU 
under perioden juli till och med december 2009, varför en kandidatur från Stock-
holms sida skulle sammanfalla väl med Sveriges ordförandeskap. Eurocities årsmöte 
äger rum i november 2009. Årsmötet 2008 kommer att hållas i Haag.  

Att anordna Eurocities årsmöte 2009 kommer att förstärka Stockholms stads varu-
märke som en av norra Europas mest attraktiva städer och ”Capital of Scandinavia”.  
Evenemanget kommer även att stärka vår position som en aktiv medlem i nätverket 
och även positionera Stockholm gentemot den högsta politiska representationen för 
drygt 100 av Europas största städer.  

Ett evenemang av denna storlek, drygt 500 delegater, innebär dessutom fler över-
nattningar för staden och god marknadsföring av Stockholm som besöksort gentemot 
ett stort antal besökare från hela Europa.  

Slutligen är det första gången som en stad har Eurocitites årsmöte samtidigt som 
landet har ordförandeskapet i EU vilket är en mycket bra signal. Det hjälper Sverige 
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att få ökat fokus på landets ordförandeskap och ger en ökad EU-närvaro i Stock-
holms stad under denna period. 

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 
1. Staden ansöker om värdskapet för Eurocities årsmöte 2009. 
2. Finansiering om max 3,5 mnkr sker inom kommunfullmäktige m.m.  
 

 
Stockholm den 4 oktober 2007 
 
KRISTINA AXÉN OLIN 
 
 
Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 
Reservation anfördes av borgarråden Carin Jämtin och Roger Mogert  (båda s), 
Yvonne Ruwaida (mp) och Ann-Margarethe Livh (v) enligt följande. 
 
Vi föreslår borgarrådsberedningen föreslå kommunstyrelsen besluta att  

1. Bifalla föredragande borgarrådets förslag till beslut. 
2. Stockholms ansökan och värdskap ska tematisera hållbar stadsutveckling. 
3. Därutöver anföra följande. 
 

Sverige, där Stockholm är huvudstad, är världskänt för sin förmåga att förena, och koppla 
samman, ett framgångsrikt miljöarbete, teknisk utveckling och ekonomisk tillväxt. Stockholm 
bör därför uppmärksamma och tematisera hållbar stadsutveckling i sin ansökan och i det fall 
staden erhåller värdskapet för Eurocities årsmöte 2009. 

 
Särskilt uttalande gjordes av borgarråden Yvonne Ruwaida (mp) och Ann-
Margarethe Livh (v) enligt följande. 

 
Stockholms stads deltagande i det internationella och europeiska arbetet är värdefullt. Att 
staden ansöker om värdskapet för Eurocities i samband med att Sverige har ordförande rollen 
i EU är också en bra tajming. För att ett sådant möte ska bli än mer värdefullt är det viktigt att 
många aktörer engageras i arbetet med värdskapet. Vinsten med värdskapet är förutom det 
som föredragande borgarård anför i sin skrivelse att stärka varumärket Stockholm, och på så 
sätt öka besöksnäringen, också att skapa kontakter och delge varandra erfarenheter i utveck-
lingsarbetet i de större europeiska städerna. För att detta ska ske bör förutom den politiska 
ledningen också oppositionens samtliga partier bli inbjudna tillsammans med externa aktörer i 
både planeringsarbetet och genomförandet av Eurocities årsmöte. 

 
Kommunstyrelsen 
 
Reservation anfördes av Roger Mogert, Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte 
Sigemalm (alla s), Stefan Nilsson (mp) och Ann-Margarethe Livh (v) med hänvisning 
till reservationen av (s), (mp) och (v) i borgarrådsberedningen.  
 
Särskilt uttalande gjordes av Stefan Nilsson (mp) och Ann-Margarethe Livh (v) 
med hänvisning till det särskilda uttalandet av (mp) och (v) i borgarrådsberedningen. 
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ÄRENDET 
 
Stockholms stad är sedan 2004 representerat i styrelsen till Eurocities som är en or-
ganisation för de stora städerna i Europa. Vid Eurocities årsmöte i november 2007 i 
Gdansk avgörs vilken stad som får stå värd för årsmötet 2009. Stockholm har möj-
lighet att kandidera som värdstad för årsmötet 2009. Eurocities årsmöte i november 
2009 sammanfaller med Sveriges ordförandeskap i EU. 

Kostnaden för staden att anordna årsmötet beräknas uppgå till 3,5 mnkr. Denna 
kosnad minskar med ca 1,0 mnkr om sponsring erhålles. 
 
BEREDNING 
 
Ärendet har beretts av stadsledningskontoret. 
 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 26 juni 2007 har i huvudsak 
följande lydelse. 

 
Sedan 1995 är Stockholms stad medlem i Eurocities som är en organisation för de stora stä-
derna i Europa. Under årsmötet i Wien i november 2004 valdes dessutom staden in i styrel-
sen.  

Genom deltagandet i Eurocities har stadens kontakter med andra städer ökat och därigenom 
även marknadsföringen av Stockholm. En av de främsta vinsterna för Stockholm är kontakter 
och konkret samarbete med andra städer i Europa vid sidan av ett ökat inflytande och större 
möjlighet att påverka innehållet i EU-beslut utifrån medborgarnas intressen.  

Eurocities årsmöte 2009 äger rum i november, varför arrangemanget skulle sammanfalla 
väl med Sveriges ordförandeskap i EU som sträcker sig från juli till december samma år.  

Stockholm är en aktiv huvudstad i EU-arbetet och att ta ansvar för värdskapet skulle förtyd-
liga och förstärka vårt engagemang.  

Att anordna ett evenemang av denna storlek, drygt 500 delegater, innebär fler gästnätter i 
staden och god marknadsföring av Stockholm som besöksort till ett stort antal besökare från 
hela Europa. 

Kostnaden för staden att anordna årsmötet beräknas uppgå till 3,5 mnkr. Denna kostnad 
minskar med ca 1,0 mnkr om sponsring erhålles (Se nedan). Vid de senaste årsmötena i Wien 
(2004), Lyon (2005) och Manchester (2006) lyckades städerna erhålla sponsring med ca 1 
mnkr. Eurocities står för stora delar av marknadsföringskostnaderna och hjälper till att sprida 
information och säkerställa högt deltagarantal. 
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Budgetförslag 
 
BUDGET KONGRESS EUROCITIES  

Plats: Clarion Sign
Datum: 2009-11-26 - 27

Deltagarantalet baserat på: 500

INTÄKTER

Delegatavgifter 1 150 000
Stockholms stad + sponsring 3 500 000

Summa intäkter 4 650 000

KOSTNADER Budget

Lokalkostnader 245 000
Marknadsföring 100 000
Trycksaker 165 000
Dekorationer o skyltar 45 000
Teknisk utrustning 120 000
Organisationskommittee 540 000
Inbjudna 520 800
Transporter 50 000
Personal 99 200
Kongressbyrå 1 200 000
Sociala arrangemang 825 000
Övriga kostnader 300 000
Mat och studiebesök 440 000

Summa kostnader 4 650 000

 
 


